
Protokół Nr 31/2023 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

z pozostałymi Komisjami stałymi Rady Gminy 
w dniu 14 września 2023 roku. 

Radnych obecnych na posiedzeniu Komisji: 4  (nieobecny: Rafał Kucharski i Mariusz Błąkała) 
Lista obecności członków Komisji oraz pozostałych osób -  w załączeniu do protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu brali udział: 

1. Paweł Królak   - Wójt Gminy 

2. Gabriela Milczarska  - Skarbnik Gminy 

3. Małgorzata Czapnik  - pracownik Urzędu Gminy w Cielądzu 

4. Maria Piątek   - Dyrektor SP w Sierzchowach 

5. Agnieszka Zielińska  - Kierownik GZEAS 

6. Grażyna Michniewska  - Kierownik GOPS  

 

 Zgodnie z § 58 ust. 3 Statutu Gminy obradom przewodniczył najstarszy wiekiem spośród 

przewodniczących komisji odbywających wspólne posiedzenie tj. Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Rolnictwa – Adam Michalak. 

Punkt 1. 

 Otwarcia posiedzenia Komisji o godzinie 14:00 dokonał Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Rolnictwa – Adam Michalak, witając członków Komisji i zaproszonych gości. 

Stwierdził istnienie quorum w każdej komisji i uprawnienie Komisji do podejmowania 

wiążących decyzji.  

Punkt 2.  

Przewodniczący obrad przedstawił porządek posiedzenia. Do przedstawionego porządku 

nie zgłoszono uwag.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów poszczególnych Komisji z poprzedniego posiedzenia. 

4. Informacja w sprawie stanu przygotowania placówek oświatowych do nowego roku 
szkolnego. 

5. Informacja dotycząca dowozów w roku szkolnym 2022/2023. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2023 rok. 



8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług na terenie Gminy Cielądz w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Łodzi. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania 
członków zespołu interdyscyplinarnego. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Cielądz, fragmenty 
wsi: Komorów, Łaszczyn i Niemgłowy (tereny górnicze). 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Cielądz, fragmenty 
wsi: Komorów, Łaszczyn i Niemgłowy (zabudowa zagrodowa). 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości                    
w miejscowości Gortatowice, stanowiącej mienie komunalne Gminy Cielądz. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie posiedzenia. 

Punkt 3. 

Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji z dnia 26 czerwca 2023 r. został 

opublikowany na stronie BIP oraz wyłożony do wglądu. Do protokołu nie wniesiono uwag                        

i został przez komisję przyjęty jednogłośnie. 

Punkt 4  

 Kolejny punkt dotyczył informacji w sprawie stanu przygotowania placówek 

oświatowych do nowego roku szkolnego 2023/2024. 

Najpierw głos zabrał Dyrektor SP w Cielądzu. Oznajmił, iż szkoła została właściwie 

przygotowana do nowego roku szkolnego. W okresie wakacyjnym były wykonane prace 

porządkowo- remontowe, obecnie trwa budowa Orlika - boiska wielofunkcyjnego. Jeśli chodzi                         

o zatrudnienie, to wszelkie braki zostały uzupełnione, zmiany dokonane, bez żadnych zakłóceń 

szkoła funkcjonuje i rozpoczęła swoją działalność . 

Następnie głos zabrała Maria Piątek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sierzchowach. 

Oznajmiła, iż od nowego roku szkolnego funkcjonują 3 oddziały przedszkolne i podziękowanie 

dla Pana Wójta również od rodziców, gdyż wyodrębnienie oddziału 6-latków bardzo jest 

korzystne dla dzieci w tym wieku, że mogą nie w połączeniu z kolegami ale sami pobierać 

edukację. Oddziałów szkoły podstawowej jest w szkole 8, czyli łącznie 11. Starają się, aby każda 

klasa miała swoją salę i w tym celu nastąpiła pewna reorganizacja w celu dostosowania 

pomieszczeń. Na chwilę obecną w szkole pracuje 26 nauczycieli, w tym 23 jest 

pełnozatrudnionych i 3 niepełnozatrudnionych tj. nauczyciel fizyki – 4 godziny, psycholog                            



i jeden z nauczycieli języka angielskiego. Jest zatrudnionych siedmioro nauczycieli 

wspomagających. Zwiększa się liczba tych nauczycieli gdyż dzieci potrzebują wsparcia. Obsługa 

jest bez zmian.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Iwona Machnicka zapytała ilu jest ogółem 

zatrudnionych nauczycieli w SP w Sierzchowach, łącznie z nauczycielami przebywającymi na 

urlopach. 

Dyrektor odpowiedziała, że 26, a nauczyciel, który przebywał w ubiegłym roku 

szkolnym na urlopie zdrowotnym już powrócił do pracy. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Przemysław Jędrzejczak 

zawrócił się z zapytaniem kiedy szkoła będzie oddana do użytkowania i kiedy wrócą dzieci                    

z klas 1-3 do szkoły. 

Dyrektor stwierdziła, iż określenie jednoznaczne takiego terminu jest bardzo trudne, ale 

tak jak powiedziała wcześniej – 18 – planowany jest powrót najmłodszych, 25 – powrót klas 1-3, 

a 2 października wrócą pozostali – takie są założenia. 

Na powyższym zakończono obrady w niniejszym punkcie. 

Punkt 5.  

Kolejny punkt dotyczył informacji na temat dowozów w roku szkolnym 2022/2023. 

Głos zabrał w tym temacie Wójt Gminy Paweł Królak. Oznajmił, iż około 10 tys. zł 

miesięcznie, czyli ok. 100 tys. zł rocznie wynosi koszt zakupu biletów dla uczniów plus koszty 

gimbusa ok. 115 tys. zł rocznie, w tym koszt kierowcy i opiekuna oraz  67 tys. zł utrzymanie 

gimbusa – co łącznie daje kwotę 250 zł rocznie.  

Następnie Wójt przedstawił informację dotyczącą postępu prac związanych z remontem 

szkoły w Sierzchowach. Stwierdził, iż jest przekonany, że 2 października cała szkoła zostanie 

oddana do użytku dla uczniów. Prawdopodobnie nie zostaną oddane do użytkowania do tego 

czasu tylko 2 toalety, ale to nie wpłynie na funkcjonowanie całości szkoły. Jest spokojny                                  

o przebieg prac. Szkoła zmieni się bardzo na plus, ale to trzeba zobaczyć. Oznajmił, iż oficjalne 

otwarcie będzie prawdopodobnie po wyborach. 

W sprawie boiska przy szkole w Cielądzu poinformował, iż z uwagi na wprowadzone 

zmiany w PFU przez inspektora nadzoru prace się trochę opóźniły, ale teraz już trwają prace 

geodezyjno-ziemne. Czas oddania jest raczej jeszcze nie do określenia. 

Wracając do inwestycji w Sierzchowach poinformował, iż pewne problemy były np. 

około 80 okien zostało źle wymierzonych przez projektanta i firma budowlana miała przez to 

więcej pracy. Pewne rzeczy zostały zmienione w trakcie modernizacji. Dodatkowe roboty 

zostały określone na kwotę około 40 tys. zł i o tyle zwiększony został budżet na to zadanie. 



Skarbnik Gminy w tym miejscu poinformowała, iż płatności są zaplanowane na rok 

następny, ale przed posiedzeniem komisji otrzymała wniosek z firmy o zmianę harmonogramu 

płatności. Dlatego to co jest w projekcie uchwały na sesję jest jak gdyby już nieaktualne. 

W tym miejscu Wójt zwrócił też uwagę, by w przyszłości nie powielać tych samych 

tematów informacyjnych na komisjach a następnie na sesji – przykładem jest temat dotyczący 

przygotowania oświaty. 

Poinformował też, że w sprawie inwestycji dotyczącej rozbudowy szkoły w Cielądzu 

został ogłoszony drugi przetarg i są zapytania do niego. Otwarcie ofert jest 22 września, ale 

dopiero jak będzie umowa podpisana, to będzie informacja, bo poprzednio tuż przed 

podpisaniem okazało się, że nie może być sfinalizowana. 

Radny Sylwester Stefański zapytał o zakres prac wykonanych na obiekcie szkoły                           

w Sierzchowach. 

Wójt poinformował, iż został zrealizowane następujące prace: korytarz, klatka schodowa, 

sanitariaty, termomodernizacja, przystosowanie dla osób niepełnosprawnych osób: podjazdy, 

kostka, wymiana okien. Wyjaśnił też, że prace były realizowane w oparciu o pozwolenie na 

budowę i o zgłoszenie. Pozwolenie na budowę obejmowało elewację i ocieplenie, zmiany                           

w zakresie okien, odwodnienie, pompy ciepła, fotowoltaika. Ponadto były wykonane nowe 

posadzki, nowe szatanie, drzwi, oświetlenie (też w salach) . Wójt stwierdził, że szkoła bardzo 

fajnie się zmieniła, tylko jedynym mankamentem jest brak sali gimnastycznej i stołówki. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia Przemysław Jędrzejczak 

zgłosił problem z wjazdem na teren szkoły w Cielądzu.  

Wójt wyjaśnił, iż podjęta jest już decyzja, że gdy rozpoczniemy budowę szkoły                                        

w Cielądzu w przyszłym roku, to zmuszeni też jesteśmy do wymiany okien od strony Domu 

Nauczyciela ponieważ są to okna z PCV, a tam jest wyznaczona druga droga pożarowa, a ona 

musi mieć odpowiednią szerokość. Wtedy odgrodzimy się od Domu Nauczyciela i brama będzie 

wtedy zamknięta. 

Na powyższym zakończone zostały obrady w niniejszym punkcie posiedzenia. 

Punkt 6. 

 Kolejny temat posiedzenia dotyczył zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 Temat przedstawiła Gabriela Milczarska – Skarbik Gminy. Poinformowała, iż                               

w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2040 zostały uaktualnione dochody, które po 

zmianach wynoszą 26.174.371,78 zł, oraz wydatki, które po zmianach wynoszą 

28.650.226,07 zł. Deficyt gminy na 2023 rok po wprowadzonych zmianach uległ zmniejszeniu                 



i wynosi 2.475.854,29 zł. W 2023 roku zmniejszone zostały planowane przychody o łączną 

kwotę 1.270.424 zł. Zostały wprowadzone nowe dwa zadania do wykazu przedsięwzięć w 2024 i 

2025: 

1) rozbudowa istniejącego ujęcia wody w Kuczyźnie – jest to zadanie w dwóch pozycjach tj. 

ze środków europejskich i ze środków własnych, zadanie planowane do realizacji  w roku 

2024, wartość zadania 243.556 zł, w tym środki unijne – 242.556 zł i własne – 1.000 zł; 

2) budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami do granic działek w miejscowości 

Komorów - planowana realizacja zadania jest na lata 2023 - 2025. Tutaj też są środki 

unijne i własne wprowadzone. W 2024 roku limit wydatków na to zadanie 1.000.865. zł i 

w 2025 roku 1.000.865,49 zł i środki własne w 2025 roku 1.000 zł. 

W wyniku w/w zmian deficyt Gminy w 2024 roku uległ zwiększeniu o kwotę 2.108.605 zł             

i wynosi 4.554.531,21 zł. Planowane do zaciągnięcia kredyty w 2024 roku to łączna kwota 

4.910.031 zł, a rozchody po zmianach 355.500 zł. W 2025 roku został zmniejszony deficyt. 

Planowany rok 2025 zamyka się nadwyżką w wysokości 555.000 zł. W załączniku 

dotyczącym przedsięwzięć zostały wprowadzone zmiany w zakresie zadania dotyczącego 

szkoły podstawowej w Sierzchowach, zgodnie z tym co mówił wcześniej pan Wójt, i zostały 

zwiększone środki na ten rok o kwotę 40 tys. zł. Został sporządzony przez inwestora protokół 

konieczności i to co nie zostało ujęte w kosztorysie, to zawiera ten protokół. Dodała jeszcze, 

że dzisiaj przed posiedzeniem komisji otrzymała pismo z firmy o zmianę harmonogramu i 

płatności. Płatności zostały zaplanowane bowiem na 2024 rok w wysokości 945 tys. zł. Jeżeli 

zadanie ma być zamknięte w tym roku, to należy ująć te zmiany w budżecie, by móc podpisać 

też aneks. Dlatego informuje już dzisiaj, że kwota prawie 950 tys. zł będzie przesunięta z roku 

2024 na 2023 r.  

 Wójt na zapytanie radnego Grzegorz Stępniaka dlaczego firma taki termin na rok przyszły 

określiła, wyjaśnił, iż Urząd taki harmonogram płatności ustalił tj. 2023 -2024. Firma chce 

natomiast zejść wcześniej z inwestycji. W piśmie napisali, że mają dobre dostawy materiałów 

i szybciej wykonają zadanie.   

Więcej zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przystąpiono wobec tego do głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Komisje 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały: 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (4 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (5 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  



Punkt 7. 

Kolejny temat posiedzenia dotyczący zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy na 2023 r. przedstawiła Gabriela Milczarska – Skarbik Gminy.  

Poinformowała, iż w dochodach na 2023 rok dokonuje się zmian:  

załącznikiem nr 1 do zmian uchwały budżetowej wprowadzane są dochody: 

- w dziale 600 zwiększa się dochody celowe bieżące o kwotę 387.323 zł. Są to środki                                      

z rządowego funduszu rozwoju dróg z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania gminnego: 

remont infrastruktury drogowej na terenie gminy Cielądz w miejscowości Gułki, Mała Wieś                          

i Stolniki; 

- w dziale 751 zwiększa się o 265 zł planowane dochody bieżące z tytułu otrzymanej dotacji                      

z Biura Wyborczego na przeprowadzenie referendum;  

- w dziale 756 zwiększa się dochody bieżące w wysokości 4.258 zł - z tytułu opłaty za 

zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym;  

- w dziale 758 zwiększa się dochody bieżące o kwotę 1.718.584 zł - są to dochody z tytułu 

uzupełnienia subwencji ogólnej dla gmin, jak również kwota 16.171 zł są to środki z rezerwy 

części oświatowej subwencji ogólnej na zwiększony odpis z zakładowego funduszu świadczeń 

dla nauczycieli w 2023 roku. 

W załączniku Nr 2 dokonywane są następujące zmiany:  

- w dziale 600 zmniejsza się wydatki majątkowe o kwotę 12.240 – są to zadania związane                            

z infrastrukturą  sołecką w Stolnikach i Gortatowicach – to jest ujęte też w załączniku 

inwestycyjnym oraz w załączniku związanym z przedsięwzięciami z funduszu sołeckiego; 

zwiększa się też wydatki bieżące o kwotę 747.209,90 zł – są to środki na realizację zadania 

bieżącego z dofinansowaniem z rządowego funduszu rozwoju dróg- wkład własny do tego 

zadania to 316.902 zł; zwiększa się ponadto wydatki bieżące na utrzymanie dróg w kwocie 

20.000 zł, jak i zmianę realizacji przedsięwzięcia funduszu sołeckiego wsi Mroczkowice; 

- w dziale 758 zmniejsza się rezerwę ogólną o 20 tys. zł na bieżące wydatki; 

- w dziale 801 zwiększa się wydatki bieżące o łączną kwotę 16.171 zł na zwiększenie odpisów 

zakładowego funduszu świadczeń socjalnych i jak również zwiększa się środki na  wydatki 

majątkowe o kwotę 40 tys. zł na zadanie związane z termomodernizacją szkoły w Sierzchowach; 

- w dziale 921 zwiększa się wydatki majątkowe o łączną kwotę 15.471 zł - są to środki 

przeznaczone na realizację zadania związanego z przebudową dachu świetlicy w Komorowie - 

zadanie współfinansowane ze środków funduszu sołeckiego. 



W załączniku Nr 4 – przychody i rozchody na 2023 roku zmniejsza się planowane kredyty                     

o kwotę 752.944 zł, czyli w tym roku nie planowane są do zaciągnięcia kredyty, jak również 

zmniejsza się przelewy z rachunku lokat – o kwotę 517.480 zł.  

W funduszu sołeckim planowane zmiany dotyczą sołectw: Stolniki – zmniejszenie wydatków 

majątkowych w kwocie 10 tys. zł z dróg na czyszczenie stawów, Gortatowice, Mroczkowice 

oraz Sanogoszcz i Ossowice.  

Na powyższym zakończono omawianie zmian w budżecie. 

Przystąpiono zatem do głosowania nad wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Wszystkie 

komisje posiadały niezbędne quorum. Wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (4 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (5 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 8. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług na terenie Gminy Cielądz w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 

właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi było kolejnym 

tematem posiedzenia. 

Temat omówiła Małgorzata Czapnik – pracownik Urzędu Gminy w Cielądzu. Wyjaśniła, iż 

niniejsza uchwała oraz Regulamin, który był podejmowany na poprzedniej sesji są ze sobą 

powiązane. W związku z tym, iż nastąpiły zmiany w Regulaminie, to muszą też być dokonane 

zmiany w tej uchwale. Zmiany dotyczą użytych sformułowań i wyrazów, które nie określały                          

w wyczerpujący sposób wszystkich czynności.  

Do projektu uchwały nie zgłoszono zapytań.  

Przystąpiono zatem do głosowania nad zaopiniowaniem projektu. Wszystkie komisje 

posiadały niezbędne quorum. Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany,                   

a wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (4 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (5 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

 

 



Punkt 9.  

W dalszej kolejności przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Łodzi. 

Do tematu odniosła się Bogusława Kobacka – pracownik Biura Rady. Wyśniła, iż projekt 

uchwały, który był przed chwilą omawiany wynika ze skargi, którą Urząd otrzymał od 

Wojewody Łódzkiego  na niniejszą uchwałę, a zmiany wprowadzone w tejże uchwale wynikają 

ze skargi. Skarga wpłynęła do Urzędu 18 sierpnia i zgodnie z przepisami należy tę skargę                         

w ciągu miesiąca przekazać do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego. Wystosowane było 

pismo do Wojewody, że 18 września jest planowana sesja i w związku  z tym, skarga zostanie 

przekazana do 19 września. Komisja została poinformowana, że w odpowiedzi na skargę 

proponuje się, aby postępowanie – podobnie jak w przypadku Regulaminu - było umorzone                       

z powodu, iż skargę i zarzuty w niej zawarte uznajemy,  i poprawiamy uchwałę zgodnie ze 

wskazówkami organu nadzoru. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono zapytań. Przystąpiono wobec tego do głosowania nad 

wyrażeniem opinii do projektu uchwały. Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały tj: 

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (4 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (5 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt10.  

 W następnym punkcie posiedzenia Komisji został przedstawiony i zaopiniowany projekt 

uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego. 

Temat przedstawiła Grażyna Michniewska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Cielądzu. Poinformowała, iż w dniu 25 lipca 2023 roku Łódzki Urząd Wojewódzki 

w Łodzi, Wydział Prawny Nadzoru Kontroli, zwrócił się pismem o konieczności dokonania 

poprawek w uchwale z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie trybu, sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego. W związku z tym dokonano niewielkich 

poprawek i poinformowano Urząd Wojewódzki, że na najbliższej sesji zostanie podjęta nowa 

uchwała.  



Do projektu uchwały nie zgłoszono zapytań. Wobec tego przystąpiono do głosowania nad 

jej zaopiniowaniem. Wszystkie komisje posiadały niezbędne quorum. Projekt uchwały został 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany, a wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (4 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (5 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 11. 

 W następnej kolejności przystąpiono do realizacji punktu dotyczącego zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Cielądz, fragmenty wsi: Komorów, Łaszczyn                        

i Niemgłowy (tereny górnicze). 

 Do tematu zabrał głos najpierw Wójt Gminy. Zwracając się do radnych stwierdził, że jeśli         

w przyszłości będą rozpatrywane jakieś sprawy związane z planami zagospodarowania 

przestrzennego, to prosi, aby nie brali tego radni na siebie, tylko niech zwracają się z tym do 

Wójta i pracowników Urzędu Gminy, z uwagi na ich zdrowie fizyczne oraz psychiczne. 

Stwierdził, iż to co wczoraj odbyło się na zebraniu w Łaszczynie to go przeraziło, jeżeli chodzi o 

wypowiedzi niektórych osób. Następnie Wójt przedstawił o co chodzi w tym temacie. 

Poinformował, iż m.in., iż Pan ….. kupił działkę, na której są udokumentowane złoża pokładu 

górniczego. Mieszkańcy sprzeciwiali się prowadzeniu tam działalności  z uwagi na wielki ruch 

pojazdów oraz bliskie położenie niektórych posesji. 

 Wójt przekazał radnym, iż na zebraniu zwrócił uwagę mieszkańcom na fakt, że nie można 

nikomu mówić, co ma kto kupić, za ile i co ma robić w życiu. Stwierdził też, że w sprawie 

wypowiadały się też osoby, które nie mieszkają w pobliżu tylko np. na Dębinie, gdzie nie będą 

widzieć tego wyrobiska, ani przejeżdżających samochodów.  

Radna Jadwiga Mantorska określiła takie postępowanie jako zazdrość.  

 Wójt dodał jeszcze, że zwrócił mieszkańcom uwagę na fakt, że teraz nie przeszkadzają im 

trzy znajdujące się obok wyrobiska, a będzie to czwarte, które nie wiadomo czy w ogóle jeszcze 

będzie, gdyż nie jest pewne, czy Pan M…….. uzyska koncesję. Stwierdził ponadto, że pewne 

sytuacje ze spotkania dają do myślenia na przyszłość. Jest jednak nadal za tym, aby zmienić 

zarówno plan w tych kwestiach górniczych, jak i zagrodowych, o którym mowa w następnym 

punkcie, gdyż zarówno przedsiębiorca, jak i osoby prywatne zostali pokrzywdzeni wskutek 

planu, który wszedł w życie, aby uchronić mieszkańców Łaszczyna przed kurnikiem, który jego 



zdaniem, nikomu by dzisiaj nie przeszkadzał, a przykładem jest kolega radny ze Stolnik, który 

ma kurnik bardzo blisko zabudowań. 

 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Iwona Machnicka stwierdziła, że należy dać ludziom 

szansę, by się rozwijali. 

 Na zapytanie członków Komisji ilu mieszkańców Łaszczyna uczestniczyło w zebraniu Wójt 

odpowiedział, że 28 osób. 

 Wójt stwierdził, iż jest robione wszystko zgodnie z przepisami prawa. Decyzja  o 

przedstawieniu Radzie została poprzedzona przygotowaniem analizy dotyczącej zasadności 

przystąpienia do sporządzenia zmiany planu i stopnia zgodności przewidywanych rozwiązań z 

ustaleniami studium, do której przygotowania zobowiązany jest Wójt. Ta analiza wskazała, iż 

przystąpienie do sporządzenia zmiany planu jest zasadne.  Dlatego jest przedkładany pod obrady 

projekt uchwały w sprawie zamiany w planie, a dopiero na podstawie uchwalonego planu będzie 

mógł procedować Pan M. uzyskanie koncesji - co może trwać minimum 2 lata,   a ponadto nie 

wiadomo, czy uzyska. Uważa, że coraz częściej będą pojawiać się takie sytuacje, że osoby 

przeciwne jakimś działaniom będą wywierały presję, ale jako Urząd  i prosi też Radę,  tak należy 

działać, że jeśli coś nie jest przeciwko prawu, to nie wolno zabraniać. Przypomniał, że na 

początku kadencji powiedział, że nie zawsze będzie łatwo i przyjemnie, i będzie trzeba 

podejmować uchwały, które nie będą dla niego i dla Rady przyjemne. 

Wójt zwrócił też uwagę na działania P. M.  … podejmowane obecnie w celu poprawy drogi 

powiatowej, na którą wydaje ponad 10 tys. zł rocznie, by była przejezdna – w formie żwiru                     

i pracy równiarką. Widać tu odpowiedzialność prywatnego biznesu i ludzkiego podejścia do 

życia w społeczności lokalnej. Na zebraniu też zobowiązywał się, że będzie drogę poprawiał 

regularnie.  

 Na powyższym zakończyła się dyskusja w niniejszym punkcie. Komisje przystąpiły do 

głosowania nad zaopiniowaniem omawianego projektu uchwały. Wszystkie komisje posiadały 

niezbędne quorum. Projekt uchwały został większością głosów pozytywnie zaopiniowany przez 

poszczególne komisje, a wyniki głosowania były następujące:  

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (obecnych 4 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – 4 „za” i  1 głos „wstrzymujący się” 

(obecnych 5 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (obecnych 6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (obecnych 4 radnych).  

 

 



 

Punkt 12. 

 Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Cielądz, fragmenty wsi: Komorów, 

Łaszczyn i Niemgłowy (zabudowa zagrodowa) było następnym tematem posiedzenia komisji. 

Wójt Gminy wyjaśnił, iż tutaj temat dotyczy takich terenów, że między lasami są takie trzy 

fragmenty, gdzie zawsze była rola a jest las w planie i nie można się budować.  

W tym temacie dyskusji nie było i komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały, a wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (4 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (5 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  

 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 13. 

 W następnym punkcie posiedzenia obradowano nad zaopiniowaniem projektu uchwały                    

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości w miejscowości Gortatowice, stanowiącej 

mienie komunalne Gminy Cielądz. 

 Do tematu komentarza udzielił również Wójt Gminy Paweł Królak. Poinformował, iż 

sprawa dotyczy działki o powierzchni 19 arów w miejscowości Gortatowice. Następnie opisał 

położenie tej działki - względem jakich posesji się znajduje. Stwierdził, że teren działki jest 

trochę podmokły, bez zabudowy i teraz mało atrakcyjny. Z wnioskiem wystąpiło małżeństwo, 

będące mieszkańcami tej wsi, ale przetarg będzie nieograniczony i odbędzie się po wykonaniu 

operatu szacunkowego, który określi cenę.  

Na pytanie Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej Iwony Machnickiej, czy mieszkańcy nie 

sprzeciwiają się sprzedaży tej działki, Wójt odpowiedział, że nie ma sprzeciwu w tym zakresie.  

Stwierdził też - w związku z zapytaniem radnego Sylwestra Stefańskiego, że dla potrzeb wsi 

działka ta też nie będzie przydatna. 

Więcej zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przystąpiono zatem do głosowania nad 

zaopiniowaniem projektu. Wszystkie komisje posiadały niezbędne quorum. Projekt uchwały 

został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany, a wynik głosowania był następujący:  

 Komisja Budżetu i Rolnictwa – wszyscy za (4 radnych),  

 Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia – wszyscy za (5 radnych), 

 Komisja Rewizyjna – wszyscy za (6 radnych),  



 Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – wszyscy za (4 radnych).  

Punkt 14.  

 W sprawach różnych podjęto następujące tematy: 

 Radna Jadwiga Mantorska podjęła temat studni we wsi Niemgłowy. Stwierdziła, że szkoda 

jest wydatkowanych pieniędzy na pompę, a studnia nie działa. Mieszkańcy zgłaszają, że                       

w innych miejscowościach nadal funkcjonują. 

 Radny Grzegorz Stępniak zapytał, kiedy zawiśnie flaga. 

 Wójt poinformował o planowanym remoncie otoczenia wokół Urzędu tj. założenie nowej 

kostki (około 280m2) i nasadzeń. Będą też założone w Urzędzie nowe barierki, oznaczenia                       

i wykładzina. 

 Poruszony został temat oświetlenia ulicznego. Wójt stwierdził, iż jest duże zapotrzebowanie 

na lampy, ale koszt jednej lampy solarnej to około 5 tys. zł. Potwierdził też radnemu 

Sylwestrowi Stefańskiemu, że w tym roku w Ossowicach zadziała oświetlenie, którego prace 

trwały już od 2 lat. Oznajmił, iż najbliższym czasie jedzie do PGE, aby podpisać jedną umowę,    

a w połowie października – drugą. 

 Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa zgłosiła problem związany z wyrastającymi na 

drogę gałęziami z lasu- jaka jest procedura, aby zobowiązać właściciela do przycięcia gałęzi. 

 Wójt stwierdził, iż najprostsza procedura to porozumieć się z właścicielem, a gdy jest 

trudno- to pisemne powiadomienie z wyznaczeniem terminu na usunięcie zakrzaczeń. Jeśli nie 

będzie to wykonane w tym wyznaczonym terminie, to można zatrudnić firmę, która wystawi 

fakturę i obciąży się właściciela. Jest to jednak ostateczność. 

 Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Iwona Machnicka zwróciła się z pytaniem, czy na 

poboczach i wyjazdach z posesji na drogę wojewódzką coś będzie jeszcze robione gdyż 

utrudniony jest wyjazd. 

 Wójt zapewnił, iż zadzwoni do osoby, zajmującej się tym zadaniem. 

 Radna Aleksandra Czarnecka zapytała o termin remontu drogi w Cielądzu w kierunku 

Sanogoszczy.  

 Wójt odpowiedział że jeśli z Ładu Powiat pozyska pieniądze, to tak.  

    Punkt 15. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 16:00 zamknięte zostało wspólne 
posiedzenie Komisji            

  Przewodniczący  
         Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
 
             Rafał Kucharski 

Protokołowała: 
Bogusława Kobacka 


